
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

Hierbij doen wij u onze beantwoording toekomen van de vragen van de heer J. 

Huisman van de SP over openluchtzwembad Hoogkerk, openluchtzwembad de 

Blinkerd Ten Boer en overdekt zwembad de Scharlakenhof Haren. De brief van de 

vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

De enorme betrokkenheid en de inzet van de vele vrijwilligers bij de particuliere 

zwembaden in onze gemeente is een groot goed. Daarom hebben we ons de afgelopen 

periode ook ingespannen om deze zwembaden goed te ondersteunen, zowel door het 

verlenen van subsidies als ook bij het ondersteunen bij het vinden van vrijwilligers of 

het uitvoeren van het noodzakelijk onderhoud. Een concreet voorbeeld daarvan is de 

SPUK MEOZ-aanvraag die onlangs door de gemeente voor de zwembaden is 

aangevraagd om een tegemoetkoming te kunnen ontvangen vanuit het Rijk voor de 

toegenomen energielasten. Daarnaast zijn vanuit de gemeente inspanningen gedaan 

om zwembad Hoogkerk na een aantal jaren van (gedeeltelijke) sluiting weer open te 

krijgen met als resultaat dat het zwembad in juli weer heropend kan worden. Ook 

nemen we in het lopende gemeentebrede capaciteitsonderzoek de particuliere 

zwembaden nadrukkelijk mee om zicht te houden op de ontwikkelingen.  

 

Hoewel er veel zaken goed gaan en veel mensen plezier beleven aan de verschillende 

zwembaden, kent het runnen van een zwembad door vrijwilligers ook vele 

uitdagingen. Denk hierbij aan toegenomen complexiteit van wet- en regelgeving, 

toegenomen energie- en onderhoudskosten en het vinden van voldoende vrijwilligers 

en gekwalificeerd personeel. In de beantwoording van de vragen, gaan we hier verder 

op in. 
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Volgvel 1 

 

1. Is het college het met de SP eens dat een onderzoek naar het in eigendom nemen 

van de zwembaden Hoogkerk, de Blinkerd en de Scharlakenhof op zijn plaats is? 

Zo ja, wanneer gaat u dit dan onderzoeken? Zo nee, waarom niet? 

Zoals in de brief aan de raad van 21 december jl. reeds is aangekondigd, zijn we 

momenteel bezig met een scenario-analyse om de toekomstbestendigheid van de 

particuliere zwembaden in beeld te brengen. Binnen deze analyse worden 

verschillende elementen meegenomen zoals wijzigingen in wet- en regelgeving, het 

benodigde onderhoud, tekort aan personeel/vrijwilligers en de benodigde 

zwemcapaciteit in de gemeente. Onderdeel van deze scenario-analyse is ook dat we 

kijken naar verschillende beheervormen. Daarbij worden zowel financiële als 

maatschappelijke overwegingen meegenomen. Dit vraagt om grondig en nauwkeurig 

onderzoek, in goed overleg met de betrokkenen, waar we nog mee bezig zijn en 

waarbij we nog niet op de uitkomsten vooruit willen lopen. 

 

2. Als SP vinden wij het geweldig dat de 3 genoemde zwembaden grotendeels worden 

bestierd door mensen uit de genoemde dorpen. Wij kunnen ons voorstellen dat een 

dergelijke constructie ook ingevoerd zou kunnen worden voor de gemeentelijke 

zwembaden in de Stad. Is het college dit met de SP eens? Zo ja, gaat u dan na het 

onderzoek over genoemde zwembaden in gesprek met inwoners van de wijken 

waarin de gemeentelijke zwembaden gevestigd zijn over bewonersparticipatie? Zo 

nee, waarom niet? 

Nee, een constructie waarbij vrijwilligers de spil vormen van de exploitatie en de 

activiteiten in een zwembad, is niet in alle gevallen een gewenste situatie.  

 

a) Allereerst moet opgemerkt worden dat er een groot verschil is in de exploitatie 

van een overdekt zwembad en een openluchtzwembad. Voldoen aan wettelijke 

eisen met betrekking tot veiligheid en hygiëne is voor een overdekt zwembad 

complexer dan voor een openluchtzwembad. Denk hierbij aan eisen op het 

gebied van luchtbehandeling, omgaan met gevaarlijke stoffen maar ook de 

schoonmaak. Daarnaast vraagt de programmering en (marketing)communicatie 

bij overdekte zwembaden om meer specialistische kennis omdat in deze baden 

vaak sprake is van gedeeld gebruik van recreatieve zwemmers, 

banenzwemmen, zwemlessen, doelgroepzwemmen, scholen en verenigingen. 

De inzet van vrijwilligers vraagt bij overdekte zwembaden dan ook andere 

kwaliteiten en kwalificaties dan bij een openluchtzwembad. Daarbij moet ook 

opgemerkt worden dat de inzet van vrijwilligers in een openluchtzwembad 

veelal een afzienbare periode betreft (waarin ook een zomervakantie valt 

waarin mensen vrij zijn), terwijl dat in een overdekt zwembad het hele jaar 

door inzet vraagt. Zwembad Scharlakenhof is het enige overdekte zwembad in 

onze gemeente dat door vrijwilligers geëxploiteerd wordt en die lopen ook 

tegen uitdagingen aan.  

 

b) Ten tweede wordt ook voor openluchtzwembaden, onder andere door de 

Omgevingswet, een steeds hogere lat gelegd als het gaat om veiligheid, 

hygiëne en de kwaliteit van dienstverlening. Het wordt daarmee steeds 

uitdagender om een zwembad als vrijwilligersorganisatie draaiende te houden. 

Steeds vaker moet specialistische kennis worden ingehuurd wat zorgt voor 

hogere kosten. Dit is voor ons ook de aanleiding om te starten met de scenario-



Volgvel 2 

 

analyse waarbij we goed willen bekijken waar het vrijwillig kan en waar het 

professioneel moet.  

 

c) Ten derde moet worden opgemerkt dat het al dan niet kunnen vinden van 

voldoende vrijwilligers in grote mate samenhangt met de betrokkenheid van de 

gemeenschap bij het zwembad. In een dorp is deze betrokkenheid doorgaans 

groter dan in een stedelijke omgeving. Dat wat in Hoogkerk, Ten Boer of 

Haren goed werkt, kan anders uitpakken in de stad Groningen.  

 

Kortom, het is dan ook van belang om kritisch te kijken welke taken en 

verantwoordelijkheden redelijkerwijs wel en niet van vrijwilligers verwacht mogen 

worden en onder welke voorwaarden de kracht van de vrijwilligers goed tot zijn recht 

komt. Het onderhoud en beheer van vastgoed in het algemeen en een zwembad in het 

bijzonder, is een vak apart. Voor het ontwikkelen van Sportief Kapitaal van onze 

inwoners is het van belang dat de kwaliteit en dienstverlening van goed niveau zijn en 

blijven en continuïteit wordt geboden zodat er veilig en plezierig gezwommen kan 

worden door zoveel mogelijk inwoners. We hechten daarom belang aan de uitkomsten 

van de scenario-analyse om tot goede afwegingen te komen. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


